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ÖSSZEFOGLALÓ 
 

A KOMÁROMI HELYI KÖZÖSÉG (HACS) ÁLTAL SZERVEZETT FÓRUMRÓL 
 
 

TÉMA:   TOP -7.1.1-16 felhíváshoz kapcsolódó helyi fejlesztési stratégia (HFS), kiemelten a  
                             koppánymonostori városrészt érintő problémák és javaslatok 
IDŐPONT:  2016. október 5.  13.00 óra 
HELYSZÍN:  2900 Komárom, Szabadság tér 1. – komáromi Városháza kis tanácsterme 
JELENLÉVŐK:  ld. mellékelt jelenléti ív 
 
 
Farkas Erika, a HACS munkaszervezetének munkatársa bemutatta a pályázati kiírást, az 
alapfogalmakat, a kiírás célját, valamint ismertette a támogatható tevékenységeket, a támogatás 
forrásait, lehetőségeit.  Ismertette továbbá a részvevőkkel a HFS megalkotásában eddig elvégzett 
munkát, illetve az eddigi egyeztetések eredménykepp kialakult kulcsprojekt megnevezését: 
„Közösségi kulturális intézmények, létesítmények felújítása, bővítése  Komárom város területén”.   

Ezenkívül elmondta, hogy a pályázat benyújtásáig még az alábbi feladatokat szükséges elvégezni: 
2016. október 15-ig: a HFS tervezet közzététele a város honlapján 
2016. október 21-ig: írásbeli észrevételek fogadása 
2016. október 30-ig: HFS véglegesítése 
 
Ezt követően a fórum részvevői megvitatták azokat a problémákat, erősségeket, gyengeségeket, 
jövőbeli elképzeléseket, melyek érintik a koppánymonostori városrész  közösségi-kulturális életét, 
illetve elmondták véleményüket a projektről. 
 
Monostori János a Komáromi Talpasíjászok, valamint Monostori Éva, a Mag-ház képviseletében 
elmondták, hogy véleményük szerint a stratégia előkészítése nem volt alapos,  a fórumok időpontja 
nem megfelelő, kevésnek tartják a megszólítottak számára a felkészülési időt. Nem érzik alulról jövő 
kezdeményezésnek. További kérdésük, hogy kik tartoznak a HACS-ba és miért pont ők kerültek be? 
Felvetésük még az, hogy a város civil közössége tud-e erre a stratégiára választ adni, felkészültek e- 
erre a feladatra? 
Véleményük szerint  jó lett volna, ha azok a kollégák, akik még nem találkoztak ilyen felhívással, 
kaptak volna valamilyen írásbeli segédletet. 
A projekttel kapcsolatban közösségük nemcsak a koppánymonostori városrésszel kapcsolatban 
gondolkodott, hanem egész Komáromra vonatkozóan. 
Javaslataik: 

- fiatalok szélesebb körű bevonása a közösségi életbe 
- közösségfejlesztés, közösségtervezési folyamatok felkarolása 
- a zenei nevelés, a művészeti oktatás megvalósítása nem oktatási intézmény keretei között 

(ROCK suli létrehozása, melyet a belvárosban szeretnének beindítani) 
- közösségi színterek működtetése ( Mag-ház, komáromi Rock suli) 

 
dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző ismertette a HACS összetételét. 
 
Török Izabella, a Monostori Kulturális Egyesület képviseletében elmondta, hogy egyesületük 
átalakulóban van, szeretnének nyitni, túllépni a hagyományos rendezvényeken, igyekeznek minél 
több fiatalt megszólítani, bevonni az egyesület munkájába. Valódi közösségfejlesztő tevékenységet 
szeretnének végezni. 
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Hamrák Zsófia képviselő elmondta, hogy tapasztalata szerint nehézkes a városrészek közötti 
együttműködés, mindenki ragaszkodik a saját elképzeléseihez. 
 
Koppánné Molnár Mónika óvodavezető elmondta, hogy több idő kellett volna számára is a 
felkészülésre, illetve jó lett volna egy összefoglaló a projektről.  Kérdése, hogy felül lehet-e vizsgálni a 
HACS összetételét, lehet-e ezen még változtatni? 
 
Nagy Edit ( Komáromi Polgármesteri Hivatal)  elmondta, hogy a jelenlévők nem kompetensek a 
HACS átalakításáról dönteni. A meghívóban szerepelt a felhívás linkje, melyen keresztül lehetett 
tájékozódni a projekt nyújtotta lehetőségekről.  A másik két fórumon (szőnyi és komáromi) több 
ötlet, felvetés, probléma elhangzott – alapozva a pályázati kiírásra. Mivel most még a stratégia 
kidolgozásánál tartanak, egyelőre a problémákat, ötleteke, felvetéseket várják a készítők. 
Elmondta, hogy véleménye szerint ez a projekt alkalmas lesz arra, hogy javítson az együttműködés 
színvonalán, mintegy rákényszeríti majd a résztvevőket a konszenzusra. Mindenki azért dolgozik, 
hogy megvalósuljon a kezdeményezés, hogy a végén olyan projektek valósuljanak meg, melyek 
Komárom közösségének érdekeit szolgálják és kéri a jelenlévők együttműködését. 
 
Farkasné Varga Krisztina (Dózsa Gy. Általános Iskola igazgatója) szintén a HACS összetételét 
kifogásolta. 
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